
 

 

DPr-BRM-II.0012.10.1.2023 

Protokół nr 41/I/2023 

posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 26 stycznia 2023 r.  

posiedzenie on-line 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   13 radnych  

obecnych   -   13 radnych 

nieobecnych  -     0 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i nr 2  do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła: 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak. 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 40/XII/22 z dnia 1 grudnia 2022 r.  

3. Przyjęcie sprawozdania z działalności komisji za 2022 rok.  

4. Przyjęcie planu pracy komisji na 2023 rok.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie 

miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 7/2023. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 8/2023. 

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak powitała obecnych on-line  radnych 

 i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  



 

2 

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że niniejszy porządek został poszerzony Aneksem 

nr 1. 

Rozpatrzenie projektu uchwały – stanowisko w sprawie ochrony drzew na nieruchomości 

płożonej w Łodzi przy ul. płk. Jana Kilińskiego 95 – druk BRM nr 12/2023. 

 

Uwag nie zgłoszono 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 40/XII/22 z dnia 1 grudnia 2022 r.  

Przewodnicząca Komisji poddała protokół pod głosowanie.   

Komisja w głosowaniu przy 9 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół nr 40/XII/22 z dnia 1 grudnia 2022 r. 

 

Ad pkt 3. Przyjęcie sprawozdania z działalności komisji za 2022 rok.  

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak poinformowała, że sprawozdanie zostało 

udostępnione w aktówce. Zapytała, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja w głosowaniu przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła sprawozdanie z działalności komisji za 2022 rok. 

 

Ad pkt 4. Przyjęcie planu pracy komisji na 2023 rok. 

 Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak poinformowała, że projekt planu pracy na 

2023 rok został udostępniony w aktówce. Zapytała, czy radni zgłaszają propozycje innych 

zagadnień lub uwagi do jego zapisu? 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja w głosowaniu przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła plan pracy komisji na 2023 rok. 

 

Ad pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 7/2023. 
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Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak omówiła projekt uchwały wraz  

 z uzasadnieniem ( stanowi on załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

Faza pytań i dyskusji.  

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodnicząca Komisji poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 7/2023. 

 

Ad pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 8/2023. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak omówiła projekt uchwały wraz  

 z uzasadnieniem ( stanowi on załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 

Faza pytań i dyskusji.  

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodnicząca Komisji poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023-2050 – druk nr 8/2023. 

 

Ad pkt 7. Zaopiniowanie projektu uchwały - stanowisko w sprawie ochrony drzew na 

nieruchomości płożonej w Łodzi przy ul. płk. Jana Kilińskiego 95 – druk BRM nr 12/2023. 

Radny p. Sylwester Pawłowski omówił projekt uchwały. 

„Przedkładając projekt uchwały wnioskodawcy wskazują na konieczność zajęcia przez Radę 

Miejską jasnego stanowiska w sprawie budzącej niepokój mieszkańców Łodzi, przynajmniej 

tych, dla których ważna jest ochrona środowiska naturalnego.  

Jednocześnie wnioskodawcy wyrażają przekonanie, że Rada powinna dokonać krytycznej 

oceny własnej uchwały, która otworzyła drogę do sprzedaży zadrzewionej nieruchomości; przy 

czym autorzy uchwały przyznają, że, niestety, w części również głosowali za jej podjęciem”. 

Faza pytań i dyskusji.  

Radna p. Marta Grzeszczyk: „jak wygląda od strony UMŁ sytuacja na tej działce?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska p. Maciej Pachulski: „Wydział 

Ochrony Środowiska otrzymał wniosek o wycinkę kilkunastu drzew, które od początku 

uznawane były przez nas za drzewa cenne. W tym postepowaniu pojawiła się opinia 
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dendrologiczna wnioskodawcy, która wskazywała, co innego. Nasza decyzja odmawiająca tej 

wycinki została uchylona w SKO, postepowanie zostało przekazane do ponownego 

rozpoznania. W tym momencie ustaliliśmy, że na dwóch z tych drzew znajdują się gniazda 

ptasie, w związku z tym sprawa została przekazana do Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska i zawieszona, a w tym czasie nasze zażalenie o zawieszeniu zostało ponownie 

przekazane do SKO. Jeśli chodzi o samą nieruchomość i ten tern to dwukrotnie i w 2014 i 2017 

roku nasz Wydział wskazywał, ze jest to teren cenny przyrodniczo. Również Wydział 

Kształtowania Środowiska tak ten teren traktował i sugestie były takie, aby został on włączony 

do terenu parku.  

To są informacje, które mogę na ten temat, w tej sprawie przekazać.” 

Radna p. Marta Grzeszczyk: „czyli teraz czekamy na rozstrzygnięcia. A jakie mamy od tego 

momentu scenariusze? Czy tam może się wydarzyć jakaś samowola? Czy jest szansa, że uda 

nam się ten drzewostan uratować?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska p. Maciej Pachulski: „my 

pozostajemy w nadziei, że nam się to uda. Zależy to teraz w dużej mierze od opinii Regionalnej 

Dyrekcji Ochrony Środowiska, ale uważamy, że ta opinia pójdzie w pozytywnym kierunku  

i dla drzew i dla ich mieszkańców, wspominałem o gniazdach, na tej podstawie chcemy  

w przyszłości wydać kolejną decyzję odmowną. Natomiast gwarancji takiej dać nie mogę, tak 

jak powiedziałem jest to jeszcze kwestia opinii.” 

Radny p. Sylwester Pawłowski: czy nasze stanowisko, które ewentualnie rada Miejska 

przyjmie będzie dodatkowym argumentem przemawiającym za ochroną tego terenu  

i drzewostanu i pomoże ewentualnie w postępowaniu gdyby ono się odbywało w SKO  potem 

w Sądzie Administracyjnym?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska p. Maciej Pachulski: „ja uważam, że 

wola, w jakimś rozumieniu, miasta zawsze ma znaczenie, natomiast na pewno musimy 

rozumieć, że jest to takie znaczenie troszeczkę poza marginesem. To znaczy nie jest formalne. 

Myślę, że jak najbardziej powinno być brane pod uwagę zarówno przez SKO jak i ewentualnie 

przez SA bo jest to wola miasta, to że Rada Miejska wskazuje, że wcześniejsza jej uchwała 

może nie była przemyślana, tez ma swoje znaczenie i jak najbardziej uważam, że powinniśmy 

to jako miasto wykorzystywać.” 

 

Innych pytań nie zadano i głosów w dyskusji nie zabrano. 

Przewodnicząca Komisji poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 10 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - stanowisko w sprawie 

ochrony drzew na nieruchomości płożonej w Łodzi przy ul. płk. Jana Kilińskiego 95 – druk 

BRM nr 12/2023. 
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Ad pkt 8. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak podziękowała za udział w obradach 

 i zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła                                                  Przewodnicząca Komisji 

 

Anna Czyżykowska               Antonina Majchrzak 

 


